


Önkormányzati választások:

Október elsején rendben le-
zajlottak az önkormányzati vá-
lasztások . A Helyi Vá-
lasztási Bizottsághoz egyetlen
kifogás érkezett, amit a bizott-
ság tagjai egyhangú szavazattal
elutasítottak, mert nem felelt
meg a kifogás benyújtására
vonatkozó valamennyi törvényi
elõírásnak (közelebbrõl: nem
tartalmazta a jogszabálysértés
megjelölését).
Az alábbiakban láthatók a

választások végeredményét

Turán
összefoglaló diagramok. (A tele-
pülésünkkel kapcsolatos összes
adatmegtalálható a

internetes portálon.)
*

Az új képviselõ-testület októ-
b

www.valasztas.hu

er 16-án, hétfõn 18 órakor
tartja alakuló ülését. A cigány
kisebbségi önkormányzati
képviselõ-testület alakuló ülé-
se ugyancsak október 16-án,
13 órakor kezdõdik.n

Megjegyzés: a mandátumot nem szerzett
képviselõ-jelöltek mezõnyében a legtöbb

szavazat 692 volt.

Megjegyzés: a mandátumot nem szerzett cigány kisebbségi képviselõ-jelöltek mezõnyében a legtöbb szavazat 22 volt.

Lapszél

A Turainfo címû internetes
portál fórumán olvasható, hogy
többen sajnálkozásukat fejezték
ki lapunk ingyenes választási
különszámának elmaradt meg-
jelenése miatt. Az egyik fóru-
mozó képviselõjelölt szerint a

megje-
lenési lehetõség miatt nem
akadt elegendõ érdeklõdõ a

címmel tervezett in-
gyenes kiadványunk megjelen-
tetéséhez.
Négy évvel ezelõtt az akkori

képviselõ-testület rendkívüli tá-
mogatást nyújtott a Turai Hír-
lap 2002. októberi számának
megjelentetéséhez, amelyben a
képviselõ-jelöltek negyed, a pol-
gármester-jelöltek pedig fél ol-

nem túl kedvezményes

Turai Voks

� �

dal terjedelemben,
mutatkozhattak be a vá-

lasztópolgárok elõtt. Lapunk
azon számát 2.500 példányban
készítettük el, a Polgármesteri
Hivatal pedig a Magyar Posta
Rt. segítségével minden turai
háztartásba eljuttatta.
Idén a város pénzügyi hely-

zetére való tekintettel nem ter-
jesztettük a képviselõ-testület
elé a különszám támogatására
vonatkozó kérelmünket. (Meg-
jegyzés: az önkormányzatnak
sem 2002-ben, sem 2006-ban

közcélú vá-
lasztási kiadványt finanszíroz-
ni.) Ehelyett szerkesztõségünk

a jelölteknek, hogy
3.000 példányban megjelenteti
és valamennyi háztartásba el-
juttatja a Turai Voksot. A ne-
gyed oldalas, fotós-szöveges
fizetett politikai hirdetés díja

térítésmen-
tesen

nem volt kötelessége

felajánlotta

8.000,- Ft + ÁFA lett volna, a fél
oldalas hirdetésé értelemsze-
rûen ennek kétszerese

tartott (volna) igényt.
A kiadvány gazdaságos meg-

jelentetéséhez
fizetett politikai hirdetésre

lett volna szükség, viszont a
polgármesteri hivatalban a ha-
táridõig csupán tíz jelölt jelezte
hirdetési igényét, így a külön-
számmeghiúsult.
Sokan saját kivitelezésben

illetve mások segítségével ké-
szíttették és terjesztették válasz-
tási programjukat. Õk közvetle-
nül szembesülhettek az ezzel
járó költségekkel. Tudomásom
van róla, hogy az egyik pesti
nyomda
árajánlatot adott egy A/5-ös, egy
színnel nyomott szórólap elké-
szítésére. (Persze bizonyosan
van ennél olcsóbb, de drágább

ki
mennyire

legalább hét oldal-
nyi

közel negyvenezer Ft-os

�
megoldás is.) A posta

vállalja a kiszállítást.
(Szorozzuk meg háromezerrel!)
És akkor még nem szóltam a
nyomdai elõkészítésrõl, amit
számítógépen elvileg bárki ott-
hon is elkészíthet, az igényes
munkához azonban többnyire
érdemes hozzáértõ emberhez
fordulni (ami ugyebár újabb ki-
adást jelent).
Ezek után szeretném meg-

kérdezni: és fõként
nem túl kedvezmé-

nyes a meg nem valósult kü-
lönszám hirdetési díja? Talán
hirdetési kedvezményt kellett
volna adni csupán azért, mert a
jelöltek indultak az önkor-
mányzati választásokon?

minimum bruttó hat
forintért

miért mihez
képest

H. Sz.

háztar-
tásonként

�
�



Bemutatjuk Szendrei Ferencet, Tura új polgármesterét

(folytatás az 1. oldalról)
Szendrei Ferenc

Nagy-Tóth Istvánt

gazdasági talpraállítá-
sa

2007 vé-
gére a városnak ne legyen tarto-
zása.

viszonylag
késõn, május végén vállalta a
megmérettetést a polgármeste-
ri mandátum megszerzéséért.
A végeredmény sokakat meg-
lepett, hiszen a turai közélet
friss szereplõjeként közel négy-
száz szavazattal verte a máso-
dik helyen végzett MSZP-s

.
Bár az 1968. március 11-én

Hatvanban született Szendrei
Ferenc tõsgyökeres turainak
valljamagát, tanulmányai, majd
munkája miatt élete jelentõs
részét másutt töltötte: Egerben
járt szakközépiskolába, Buda-
pesten végezte el a katonai fõis-
kolát, majd az aszódi laktanyá-
ban hivatásos tisztként helyez-
kedett el. Családjával nyolc évig
Aszódon lakott, ahonnan 1997-
ben költözött vissza Turára. 16
éves leánya az aszódi Evangé-
likus Gimnáziumban, 12 éves
fia a Hevesy György Általános
Iskolában tanul, felesége saját
vegyesboltjukat vezeti Turán.
Városunk új polgármestere

reményei szerint Tura szolgála-
tába tudja állítani tudását. A
Gödöllõi Agrártudományi
Egyetem Gyöngyösi Mezõgaz-
dasági Fõiskolai Karán okleve-
les vállalatgazdasági mérnöki
diplomát szerzett; e végzettsé-
gét 2003-ban egyetemi szintû
diplomával erõsítette meg Gö-
döllõn, a Szent István Egyetem
Gazdaság- és Társadalomtudo-
mányi Karának Regionális
Gazdasági Szakán.
- Legfõbb célom az önkor-

mányzat
� kezdte a megoldásra váró

feladatok felsorolását. � A hely-
zet nem reménytelen, de igen
nehéz. Szükségesnek tartom a
gazdálkodás egy kézbe vonását,
a pénzfelhasználások és a szer-
zõdéskötések koordinálását.
Szeretném elérni, hogy

Mindezt részben az intéz-
ményekmûködésének ésszerû-
sítésével, másodsorban munka-
erõ kiváltását eredményezõ át-

szervezésekkel látom megvaló-
síthatónak. Tömeges elbocsátá-
sokra nem készülök, ehelyett a
menet közben megüresedõ
munkahelyek belsõ munkaerõ-
forrásból történõ feltöltésében
látom a megoldást, az érintet-
tek átképzésével.
A polgármester elmondta: a

pénzügyi takarékosság jegyé-
ben a VÜCS vezetését is õ fog-
ja ellátni. A polgármesteri hiva-
talban megüresedõ igazgatási
és mûszaki irodavezetõi mun-
kakör ellátása kapcsán nem
csupán rá, de Dolányi Róbertné

jegyzõre és munkatársaira is
óriási teher hárulmajd.
- Természetesen Tura

is fontos � folytatta a
felsorolást az új városvezetõ. �
Ezen belül a bel- és külterüle-
tek folyamatos karbantartása a
Városüzemeltetési Csoport dol-
gozóival, a közhasznú és köz-
célú programokban, pályázato-
kon való sikeres részvétel lakó-
helyünk szebbé tétele érdeké-
ben. A ciklus végéig minél több
utcát szilárd burkolattal kell el-
látni, amihez elengedhetetlen
az érintett polgárok együttmû-

élhe-
tõbbé tétele

ködése. A többmilliárdos, meg-
gondolatlanul bevállalt beruhá-
zások helyett a kisebb, átlátha-
tóbb gazdasági lépések híve
vagyok. A közbiztonság javítá-
sának és fenntartásának érde-
kében szoros együttmûködésre
törekszem a Gödöllõi Rendõr-
kapitánysággal és a turai pol-
gárõrökkel. Mindezen és a
most nem említett célok meg-
valósításán egyaránt múlik,
hogy Tura vezetõ szerepet tölt-
sön be az aszódi kistérség min-
dennapjaiban.

H. Sz.

kedõ olasz testvérvárosunk kül-
döttei is. A következõ bemutat-
kozás a piactéren volt, majd a
Falumúzeum fogadta a felvonu-
lókat. Innen a szomszédos köz-
ségekbe a sok-
színû népviseletekben pompá-
zó szereplõk.

vonultak tovább

Este 8 órától a galgahévízi
mûvelõdési házban szüreti bál
kezdõdött. A talpalávalót a he-
lyi zenekar és a turai Zagyva
Banda szolgáltatta.

Takács Pál
(A támogatók listája

a 15. oldalon olvasható.)

(folytatás az 1. oldalról)
A téren a felvonulás gyermek
és felnõtt mûvészeti csoportjai
táncos, zenés mûsort adtak elõ.
A nagyszámú nézõsereg között,

leköszönõ polgár-
mester társaságában részt vet-
tek a városunkban vendéges-
Tóth István
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þközvetítõi díj nélkül
30%-os állami
támogatással
építésre
vásárlásra
szabad felhasználásra
forint és deviza alapon

ingyenes szaktanács-
adás központi
irodánkban
vagy az Ön otthonában
(Budapest II. Tölgyfa u. 2.)

A szerzõ felvételei









�Hang-szálból szõtt hagyomány�

Eladó Turán villany kukorica-
daráló. 06-28/468-027

Fényterápiával az egészségért,
jó közérzetért! Gyulladások,
bõrproblémák, sérülések, fájdal-
mak kezelése. Érdeklõdni 18 h
után: Szovicsné Kolesza Erika,
06-20-542-6072

Aszód kertvárosi övezetében
eladó 1982-ben épült, részben
alápincézett, tetõtér-beépítéses,
125 m nagyságú, tetõtérben
bõ-víthetõ családi ház (nappali
+ galéria, 1,5 szoba, konyha,
kamra, fürdõszoba, zuhanyzó)
324 m nagyságú önálló telek-
résszel 27,5MFt-ért.
Érdeklõdni: 06 20 9506 012.

Pénztárgépek, mérlegek adás-
vétele, szervizelés, hitelesítés,
APEH-ügyintézés.

Tel.: 06-20-9281-526

Eladó Turán Babetta motorke-
rékpár. 06-28/466-245

Helyi képviselõket keresünk ott-
hon végezhetõ munkára, jutalé-
kos rendszerben. Hitelügyintézés,
biztosítás, pénzügyi tanácsadás.
Érd:Weitz Béla 06-70/387-4081

Eladó 5 db használt, üveges,
egyedi gyártású beltéri fenyõfa
ajtó új fakerettel. Irányár:
12.000,- Ft/db. Tel.: 28/401-152.
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Nem bírtad hát tovább,
Tested megszökött,
De lélekben itt maradtál
Szeretteid között.
Hiába omlik rád a sír
Komor göröngye �
Emléked itt marad,
Szívünkben örökre.
Uram, te jónak láttad elszólítani,
Szent az akarat, mely így tud dönteni.
És ha ti kérdezitek � miért ily hirtelen?
Hallgat, s nem szól senki sem.

Köszönetünket fejezzük ki mindenkinek, akik férjem,
édesapánk, búcsúztatásán részt vettek,
utolsó útján elkísérték, sírhantján elhelyezték a szere-
tet és tisztelet virágait, meggyújtották az örök világos-
ság mécseseit. Köszönjük, hogy mély gyászunkat bár-
milyen módon enyhíteni segítettek.

Kardoss Imre

Kardoss Imréné és gyermekei

HalloweenHétvége
aSchossberger
Kastélyban

Október 28-29-én, szombaton
és vasárnap 9-22 óráig!

14 órától kézmûves foglalko-
zások, arcfestés
szombaton 17 órakor fáklyás
koncert a Pálmaházban, a
Gödöllõi Városi Vegyeskar
közremûködésével
sorselemzés számmisztika
alapján, kártyajóslás
ünnepi fények, gyertyavásár
a Turai II. sz. Napköziottho-
nos Óvoda õszi kiállítása
sült gesztenye, sütõtök, forró
tea, forralt bor a büfében

Mindenkit szeretettel vár a
Tura Invest Kft!

+
+

+
+
+
+

Belépõjegy: felnõtteknek
450,- Ft, diákoknak 200,- Ft

Információ: 06 30 625 6139

ezer forint pénzjutalommal
gazdagította a klub pénztárát.
Az elismeréseket , a
Pest Megyei Közgyûlés elnöke
és az albertirsai polgármester
adta át.
És még egy meglepetés!

Október 7-én délután �Õszi
randevúra� hívta meg a klub-
vezetõség, valamint az Õsziró-
zsa Bokrétája a tagokat és a tá-
mogatókat. A meghívott vendé-
gek között ott volt plébánosunk,

is, valamint a régi és
az új polgármester. Mindhár-
man köszöntötték az eredmé-
nyesen dolgozó klubtagságot.
A finom ebéd után mûsor és

tánczenekar gondoskodott a jó
hangulatról. A klub elnöke kö-
szönetet mondott a rendezvény
támogatóinak segítségükért.

Szabó Imre

János atya

Takács Pál

Szeptember 24-én Albertir-
sán, a Móra Ferenc Mûvelõ-
dési Házban rendezték meg a
felcímben szereplõ találkozót
népdalkörök számára. Tizen-
hat csoport lépett fel Past me-
gye településeinek képviseleté-
ben, közöttük városunk Õszi-
rózsa Nyugdíjas Klubjának
Népdalköre is. Rajtuk kívül a
Galgamentét a Hévízgyörki
Asszonykórus képviselte.
A fellépõ csoportokat nagy-

számú nézõközönség fogadta,
akik városunk �dalnokait� nagy
tapssal ismerték el. A késõbbi-
ekbe

sokan dicsérték.
A zsûri értékelte a teljesítmé-

nyeket: �Õszirózsá-ink� a talál-
kozót rendezõ Pest Megye Ön-
kormányzatának különdíját ér-
demelték ki, amely egyben 25

n a csoport tagjainak nép-
viseletét is

Két, Turán ritka esemény is
történt városunkban: egy zseb-
tolvaj 30 ezer Ft-ot emelt ki
gyanútlan áldozata zsebébõl,
szeptember 28-án pedig bom-
bariadó volt a Városházán �
mint utólag kiderült, csupán
rossz tréfáról volt szó. A rend-
õrség mindkét esetben nyomo-
zást folytat az ismeretlen elkö-
vetõk kézrekerítésére.
Ami viszont nem ritka, az a

falopások száma. A rendõrök
õsszel is többször fogtak meg
fatolvajokat, az egyik alkalom-
mal polgármester
közremûködésével (az egyik
külterületi, önkormányzati tu-
lajdonú földút mentén motoros
fûrésszel munkálkodó ismeret-
len alakok láttán hívta a járõrt).
Betöréses lopás nélkül sem

úszta meg a város a szeptem-
bert. A MÁV-állomás épületé-
bõl 100 ezer Ft értékben rézká-
belt, a Hatvani úti vasteleprõl
pedig 373 ezer Ft-nyi fém- és
rézárut és kábeleket
rongálási kár 50 ezer Ft volt. Az
október betöréssel kezdõdött a
Béke utcában, ahonnan 250
ezer Ft értékben mûszaki cik-
keket vitt el az elkövetõ.

Tóth István

vittek el; a

n

Az elsõbbség elmulasztása
miatt történt anyagi káros köz-
lekedési baleset a Fráter utcá-
ban. Az utóbbi hetekben
kár érte, csakhogy nem baleset,
hanem autófeltörés formájá-
ban. A Mártírok útján valamint
az egyik magáncég telephelyé-
nél például egy táska tûnt el a

más
jármûveket és tulajdonosukat is

lezárt jármûbõl; másutt az
autórádiónak és más, látható
helyen hagyott tárgyaknak ve-
szett nyoma. A MÁV-állomás-
nál nyitva volt az a személy-
gépkocsi, amelynek utasterébõl
iratok és kisebb személyes
tárgyak tûntek el háromezer
forint értékben.A tanulság min-
den esetben levonható...



Polonkai Béláné, a Turáért Emlékérem birtokosa

A díszes oklevélen ez a
szöveg olvasható: �Polonkai
Bélánénak, az elmúlt évtize-
dekben az oktatás-nevelés te-
rületén végzett kiemelkedõ,
példaértékû munkájáért.� A
kitüntetést az augusztus 20-i
Államalapító Szent István és
az új kenyér ünnepén vehette
át 4 társával együtt.

- Milyen volt az elsõ talál-
kozásod az iskolával?

- Hogyan teltek a felsõ tago-
zatos éveid?

A tanító nénit gyermekkora
óta jól ismerem, mivel közel
laktunk egymáshoz és együtt
gyermekeskedtünk, de jó kap-
csolatunk a pedagógus pályán
is végigkísért bennünket.
Õ egy nagyon nehéz gyer-

mekkort küzdött végig négy
testvérével és az édesanyjával
együtt. Édesapja,

kisiparos tragikus halála
után az édesanyja,
felbecsülhetetlen értékû szívós-
sággal, szeretettel és akaraterõ-
vel vette kezébe a család fenn-
tartásának nehézmunkáját.

- A agyon
szerettem iskolába járni. Az
elsõ osztályban
tanító nénitõl nemcsak az írás-
olvasás tudományát kaptam
meg: már ekkor megjelent tu-
datomban az a gondolat, hogy
én is szeretnék tanító néni len-
ni: olyan,mintMárta néni.

- Az iskolához kapcsolódó
szeretet ezekbenazévekben to-
vább erõsödött bennem. Sokat
köszönhetek
( ),
tanár úrnak, akiktõl nagyon
sok gondoskodást és szeretetet
kaptam. A felsõ tagozatos évek
is csodálatosak voltak. Emlék-
szem, milyen felejthetetlenül iz-
galmas volt az az idõszak, ami-
kor igazgató úr
és Gere tanár úr irányításával
beköltöztünk új iskolánkba, a
bárói kastélyba. Nagy szorga-
lommal takarítottunk, beren-
deztük a tantermeket saját ké-
szítésû padokkal. Azt sem fe-
ledhettem, hogy télen nekünk
kellett otthonról hozni a fát a
kandallókmûködtetéséhez.

Dolányi
Mihály

Jenei Ilona

Gedeon Márta

Mária néninek
Dr. Molnár Pálné Gere Rezsõ

Porpáczi István

z elsõ naptól n

- Melyek voltak a kedvenc
tantárgyaid?
- Mindenekelõtt a magyar és

a történelem, de nagyon szeret-
tem az éneket is. Szavalattal
többször szerepeltem az akkori
ifjúsági szervezet, az EPOSZ
rendezvényein, de tagja lettem
az akkoriban alakult tánccso-
portnak is. Csaknem minden
hétvégén szerepeltünk, mert
ekkoriban táncos rendezvényt
csak úgy engedélyeztek, hogy
legalább egy félórás mûsort is
be kellett mutatni. 1949-ben a
Világifjúsági Találkozón népvi-

-Úgy emlékszem, közben
1955-ben férjhezmentél.
-Valóban, de a pedagógus hi-

vatásról nem mondtam le. Az-
tán sikerült: 1963-ban, az akkori
Aszódi Járás Oktatási Osztályá-
nak vezetõje,
keresett a postán és felajánlott
egy képesítés nélküli pedagó-
gusi állást. Természetesen nagy
örömmel elvállaltam. Elõbb a
Tabán úti iskolában kaptam
osztályt. A következõ évben az
Iskola úton a 2. osztályt vehet-
tem át, akiket aztán tovább
vihettem egészen a negyedikig.

Vankó István fel-

-Hogyan kezdõdött ismerke-
désed a helyi népi hagyo-
mánykinccsel?

- Úgy tudom, az akkori köz-
ségi könyvtárban megszervez-
ted a rejtvényfejtõk klubját is.

- Hogyan fogalmaznád meg
egy mondatban életed
lényegét?

Takács Pál

-Egy 12 fõs gyermektánccso-
portot hoztam létre, akikkel sok
rendezvényen szerepeltünk.
Aszódon ezüst
jelvényt szereztünk. Akkormég
nem volt zenekíséretünk, a sze-
replõ gyerekek maguk énekel-
ték a tánchoz szükséges dalo-
kat. Amint az akkori rajnapló-
ban olvasható, az éneklõ rajom
több eredményes szerepléssel
büszkélkedhetett. Sok segítsé-
get kaptam ehhez a munkához
a szülõktõl, az akkoriban még
mûködõ délutáni tanítások vi-
szont sok nehézséget jelentet-
tek. Egy alkalommal feldolgoz-
tuk a Kacor király címû mese-
játékot, a farsangi idõszakban
pedig egy turai lakodalmast is
összehoztunk. Aztán csak elér-
tük az aranyérmet is: Hévíz-
györkön, egy megyei verse-
nyen, a címû kompo-
zíciónkkal. Arra is emlékszem,
hogy Veresegyházon is szere-
peltünk, ahová traktoros vonta-
tóval utaztunk el.

- Igen, ez a klub is nagy si-
kerrel mûködött, én magam is,
ma is nagyon szeretem a
rejtvények megfejtését. 1989-
ben nyugdíjas lettem, de 1994-
ig még vállaltam egyéni foglal-
kozásokat, vizsgákra való felké-
szítéseket. Késõbb betegséggel
kellett megküzdenem, meg az-
tán a családomnak is szüksége
van rám. Nagyon büszke va-
gyok gyermekeimre és nyolc
unokámra, akik, úgy érzem,
nagyon szeretnek engem is és
a nagyon sok segítséget nyújtó
férjemet is.

- Életem egyik lényege a pe-
dagógus hivatás és szülõfalum
hagyománykincseinek kutatá-
sa, megõrzése és továbbápolása
volt és ezek emlékei ma is lel-
kem részei. A másik pedig
családomboldogsága..

egy versenyen

Danikáné

seletben vonultunk fel Buda-
pesten és több helyen is szere-
peltünk. Talán kissé nevetsé-
gesen hangzik ma, de akkor a
Gellért-fürdõ egyik fürdõkádjá-
ban kaptam éjjeli szálláshelyet.
A 8. osztály elvégzése után is
ifjúsági jutalomtáborban töltöt-
tem el több felejthetetlen napot.

- Az idegen nyelvek fõiskolá-
jára pályáztam, de az meg-
szûnt, így dolgozni kezdtem:
elõször a Gépállomáson, majd
hosszabb ideig a postán. Nyári
idõszakban munkát vállaltam

cséplõgépé-
nél, ahol a három-
negyed részesként dolgoztam.
Milyen nagy öröm volt otthon,
amikor meghozták a keresete-
met, több zsák gabonát. De azt
hiszem, ezt te is jól tudod, hi-
szen te is ott �kiszsákoskodtál�
a cséplõgépnél...

- Hogyan alakultak tovább
tanulmányi éveid?

Péter Guszti bácsi
töreklukban

- Mikor sikerült megszerez-
ni a diplomát?
-1967-ben Esztergomban

kaptammeg a tanítói oklevelet.
Közben nagyon sok segítséget
kaptam tanárnõ-
tõl, aki még a szakdolgozatom
megírásában is segített.

Lendvai Ilike

Egyik osztályával 1972 júniusában

Nyolc unokája egyikével
A szerzõ felvétele



Egy �drágakõ� gazdára talált

Pásztor Józsefné nyugdíjas
tanító nénivel éppen öt esz-
tendõvel ezelõtt beszélgettem
életútjáról. Az apropót akkor
az adta, hogy átvehette egy-
kori munkahelye, a Hevesy
György Általános iskola
�Turai Tanulókért� díját.
Piroska néni 1924-ben szüle-

tett Turán. Nagyon nagy tisz-
telettel és szeretettel emlékezett
vissza szüleire, gyermekkorára,
iskolás éveire. Különösen
tanító néni jelenik meg gyak-
ran emlékei sorában, hiszen õ
nem csak elsõ tanítója volt,
hanem késõbb pedagógustársa
is. Elmesélte, milyen nehéz volt
akkoriban is az iskolát megsze-
rettetni a kisgyerekekkel.
De már azokban az években

tudta, hogy õ is tanító néni lesz.
Beiratkozott hát a Zsámbéki
Tanítóképzõbe, ahol 1945-ben
kapta meg diplomáját. A világ-
háború borzalmaival a fõisko-
lán ismerkedett meg, de ekkor

Dusi

tanulta meg azt is, hogy a peda-
gógusoknak és a szülõknek kö-
zösen kell megteremteniük a
tanítás feltételeit. A háború
utáni évek feledtették a borzal-
mas hónapokat.
Munkája során több tanítvá-

nya vett részt tanulmányi ver-
senyeken, többnyire sikerrel.
Örömmel említette

aki egy megyei verse-
nyen elsõ helyezést ért el.
Piroska néni a tanítás mellett

közéleti szereplést is vállalt. Ki-
emelkedõ szakszervezeti mun-
kássága mellett 15 éven át
helyi, majd körzeti munkakö-
zösség vezetõ volt.
1974-ben igazgatóhelyettes

lett. Két év múlva az Oktatás-
ügy Kiváló Dolgozója kitünte-
tést vehette át; 1998-ban gyé-
mántoklevéllel ismerték el ki-
magasló munkáját. 1995-ben
szülõvárosa Turáért Emlék-
éremmel tüntette ki.
Aztán teltek, múltak a nyug-

díjas évek, mígnem ez év szep-

Dolányi
Katikát,

tember elsején a Váci Apor
Vilmos Katolikus Fõiskola év-
nyitó ünnepélyén átvehette ru-
bindiplomáját.
Kívánjuk, hogy még nagyon

sokáig ápolhassa egészségben
emlékeit és legyen nagyon sok
öröme szeretõ családtagjai kö-
rében.

Takács Pál
(A képeken egykori
tanítványai között

illetve napjainkban látható.)



(Emellett megszámlálhatatlan
külföldi ábrázolásra is bukkan-
hatunk.)

Kedves Venci, mélységesen
tisztelem lokálpatriotizmusodat,
de azt ugye mégse állítod,
hogy ezek is mind a �Te
agyadból pattantak ki�?
Nos, éppen az elmondottak

miatt, kollégám-
mal és barátommal �

Több ezerre tehetõ azok-
nak a világi és egyházi doku-
mentumoknak a száma, me-
lyeken szimbólumként meg-
jelenik a zászlót vivõ bárány.

Jónás Sándor
olyan

további címerképet, ill. mester-
alakot kellett keresnünk, amely
egyértelmûen megkülönbözteti
Tura címerét más települések

szimbólumaitól. Így került a
címerpajzsra az ezüst hullámos
pólya,mely a Galga folyót szim-
bolizálja, valamint a pajzsfõre a
stilizált egyhajú virág, amely a
Galga bal partján lévõ termé-
szetvédelmi terület jelképe.�
Kedves Venci, Tura címeré-

rõl ennél részletesebben olvas-
hatsz a Turai Hírlap 1992. júli-
usi számának címlapján, ill.
harmadik oldalán.
(Végezetül meg kell jegyez-

nem, hogy annak idején a
zászlós bárány mint kocsmai
cégér nem mindenkibõl váltott
ki osztatlan lelkesedést�)
Elnézésedet kérve az egzakt

fogalmazásért, tisztelettel:
Kálna Tibor

Képviselõ-testületi ülésen
szóvá tette,

hogy polgár-
mester-jelölt színes választási
szórólapjának címlapján látható
a város címere, holott a címer
használatát csak a képviselõ-
testület, illetve a polgármester
engedélyezheti. Köszönöm ne-
ked, Ili, hogy felvetetted a cí-
merhasználatot, ezáltal leírha-
tom, mi az igazság címer ügy-
ben.
T. Képviselõ testület, T. Ili, T.

Turaiak!
Én,

bárkinek és bármikor engedé-
lyezem a turai címer használa-
tát. Írom ezt azért, mert annak
idején 1991-ben a módszervál-
tás kezdetén engem sem kér-
dezett meg senki a képviselõ-
testülettõl, hogy feltehetik-e az
�ellopott címert� a Községháza
homlokfalára, és használhatják-
e hivatalos okmányokon. Mind-
ezek, amit leírtam ugye nevet-
ségesen hangzanak, sõt felme-
rülhet egyesekben, hogy nor-
mális ez az ember, de csak
addig, amígmeg nem ismeri az
Olvasó a turai címer �újkori
történetét�.
Ezzel kapcsolatban egy kis

emlékeztetõ. Természetesen a
turai címert nem én találtam
fel, hiszen ez már nagyon ré-
gen létezett, csak õseink vala-
miért elfelejtették használni,
több éve eltûnt a köztudatból.
1986-ban kipattant az agyam-

ból és mindent elkövettem
azért, hogy településünk címe-
rét megtaláljam és felszínre
hozzam. segítségé-
vel megtaláltuk az ide vonat-
kozó irodalmat az Aszódi Mú-
zeumban. Amibõl kiindultunk,
az egy turai pecsét hiteles má-
solata volt, melybõl

kialakítottuk a turai
címert és beépítettük akkori
munkahelyem cégtáblájába,
mely mint �Kis Trincs� kocs-
ma mûködött. A cégtábla úgy
lett tökéletes, hogy

készített hozzá egy ko-
vácsoltvas keretet.
Bátran kijelentem, hogy 1986-

ban már használtam az álta-
lam elkészített címert, s még a

Je-
neiné Lõrincz Ili

Dolányi Mihály

Darnyik Árpád (Venci)

Szarvas Laci

Tóth József-
fel (Simlis)

Benke Pista
(Videós)

nemzetiszínû zászlót is fel mer-
tem tenni a cégtábla fölé, a
zászlót csak akkor vettem le, ha
a színek kifakultak és cserélni
kellett. Ezek után nagyon meg-
lepõdtem, amikor 2006. augusz-
tus 20-a elõtt valaki az alábbit
kérdezte Tõlem: � Venci, van
már magyar zászlód? � no
comment! A tisztelt kérdezõ kb.
20 évet késett.
Ha követjük az évszámokat,

akkor világos, hogy címer ügy-
ben legalább 5 évvel megelõz-
tem a turai heraldikusokat
( tanár úr csapatát),
akiket 1991-ben a címeravatá-
son az önkormányzat anyagi el-
ismerésben részesítette.
Ezek után nagyon fáj, hogy

annak idején az én felfedezése-
met, a címer ötletét ellopták
Tõlem! Úgy érzem, az erkölcsi
siker engem illetne, legalább
annyit elvártam volna a turai
heraldikusoktól, hogy nevem
szóba került volna.
Az igazsághoz hozzátartozik,

hogy a címer végsõ formáját
Õk alakították ki.
Ezek után az olvasókra bí-

zom és gondolkozzon el címer
ügyben.
Egyébként a zászló- és cí-

merhasználatot a törvény sza-
bályozza.

Tura, 2006. szeptember 29.
*

Kálna Tibor

DarnyikÁrpád (Venci)

Tisztelt DarnyikÚr,
Kedves Venci!

Szíves megértésedet kérem,
hogy leveledre elfoglaltságaim
miatt csak röviden tudok vála-
szolni.
Nem vagyok heraldikus,

csupán történelem-magyar
szakos tanár. Annyit azonban
számomra is elárul írásod,
hogy három fogalmat keversz
össze: mégpedig

(cégtábla)
szavak jelentését..
Az elmúlt századok folya-

mán használt pecsétnyomókon
a igen gyakran
alkalmazott motívum volt;.
nem csak Turán vagy a Galga
mentén, hanem országosan is.

a címer, a
pecsét és a cégér

zászlós bárány

Tisztelt Pali barátom! Már
közel egy év telt el azóta, hogy
a 2005. október 23-i koszorúzás
után társaságunkat megtisztel-
ted jelenléteddel. Engedd meg,
hogy emlékeztesselek arra, mi-
re kértelek föl, és Temit ígértél.
Mivel az 56-os forradalom

pozitív szereplõirõl már annyi-
an és annyiszor írtak, megkér-
telek, szólaltasd meg a másik
oldalt is egy-két cikkedben. Ne-
vezetesen, keresd meg

, az akkori párttitkárt és
kérdezd meg tõle, hogy a be-
börtönzöttek kegyelmi kérvé-
nyét miért nem írta alá? Kik
voltak azok az egyének, akik
részt vettek ezeknek az embe-
reknek az elhurcolásában? Ke-
resd meg a még élõ karhatal-
mistákat, vagy ahogy a nép ne-
vezte õket, �pufajkásokat�: mi
motiválta õket ezeknek az em-
beriség elleni tetteknek az elkö-
vetésében? Talán az ostobasá-
guk, vagy mérhetetlen gyûlöle-
tük, vagy anyagi érdekük, vagy
mindhárom együtt? Nyugodtan

Korsós
Istvánt

válaszolhatnak a kérdésekre,
hiszen ötven év után már sem-
mi bántódásuk nem lesz.
Tisztelt Pali barátom! Sokan

mondták nekem, hogy Te eze-
ket a cikkeket nem fogod meg-
írni, hiszen szembesülni kelle-
ne az elveiddel és magaddal is.
Én mégis bízom, hogy lesz
cikksorozat. Hiszen te akkor ezt
mondtad. Eljutottam életem-
nek ahhoz a korához, amikor
az embernek el kell számolnia
tetteivel. Volt sok szégyellnivaló,
volt, amit másképp csinálnék,
és volt benne jó is. Ezt a dolgot
mi, vallásos emberek lelkiisme-
retnek nevezzük, és gondolom,
hogy jó szüleid ezt neked is így
mondták. Írd meg hát a cikke-
ket, írd meg, hogy hol dobtak
ki, mert erre is fölkészülhetsz;
hogyan fogadtak és mit vála-
szoltak. Hidd el, ezek is fogják
segíteni az úgynevezett elszá-
molást.
Várom e témakörben cikkeid

mielõbbimegjelenését.
TóthAndrás

lapzárta: november 3.
megjelenés: november 10.





Zenészlegendák: Czira Tibor

Gyerekkora a zene hallga-
tása és gyakorlása között telt.
Már csak azért is, mert édes-
apja a rezesbanda vezetõje
volt. A hatvanas évek közepén
sokféle hangszert kipróbált,
mire megtalálta a számára
közelálló hangszert, a dobot.
Több zenekarban is megfor-
dult hosszabb-rövidebb ideig.
A régi turai társak közül egye-
düliként a mai napig aktívan
zenél.
A turáról elkerült zenészem-

berrel bagi otthonában találkoz-
tunk, ahol a gyökerekrõl, múlt-
ról és a jelenrõl beszélgettünk.
- Gyerekkoromat a cigánysor

szájában töltöttem, a Rákóczi
út elején volt a családi házunk.
A szüleimre az idõsebbek biz-
tosan emlékeznek. Édesanyám

, de mindenki
hívta;

édesapám volt, de
csak ismer-
ték Turán. Apám a levente-
zenekarban kezdett fúvósként,

Pásztor Mária
Juszkó Máriának

Czira Gábor
Bánszki Gabiként

csak

azonban ez sem volt az igazi a
számomra, annak ellenére,
hogy az akkori fiatalok körében
ez volt az egyik legmenõbb
hangszer.

- Az általános iskolában
a tolltartón doboltam, ütõk-

nek a rajzórán használt ecse-
teket választottam. Alig vártam
az énekórákat, ahol engedéllyel
dobolhattam .

- Erre nagyon emlékszem,
ugyanis a hatvanas évek köze-
pén a kastélyban vetítették a

címû filmet, és
apámékat kérték fel, hogy ze-
néljenek az ódon épület sza-
badtéri színpadán, ami a
négyes vagy ötös terembõl nyí-
lott. Valami okból kifolyólag
engem kértek fel dobolni. Ek-
kor 13-14 éves lehettem. Ez volt
életem elsõ fellépése.

- Az általános iskola után
már el kellett kezdeni a zene-
tanulást. Hatvanban, a zeneis-
kolában a kottát tanultam. Mi-
vel ott a tánczenei alapokat
nem lehetett megtanulni, ezért
a ritmust és a dallamot

tanultammeg.

- Gödöllõre, a gépgyárba ke-
rültem dolgozni, ahol

kerültem zenei kap-
csolatba. Fiatalok voltunk és
mindketten zenélni akartunk.
Elõször a Hévízi úton lévõ

házban zenéltünk,
ami akkor hentesüzlet volt. Itt a
földmûvelési szövetkezet gyûlé-
sei után muzsikáltunk. Be kell
vallanom:

a tudásunk-
nál. A dobfelszerelésemet 1969-
ben vettem, ami kb. 8 ezer
forintba került.
Az igazi zenekar még vára-

- Melyik hangszer érezted a
hozzád legközelebb állónak?

- Mikor doboltál elõször
igazi hangszeren?

- A bemutatkozás megtör-
tént, de gondolom, a zeneta-
nulásmég hátravolt.

- Az alapok megvoltak, már
csak a zenekar és a dobfel-
szerelés hiányzott...

min-
dig

� �

az ambíciónk ekkor
még nagyobb volt

Fel-feldobott kõ

Gáspár
Sándornál

Köles
Istvánnal

Horák-féle

tott magára; én mindenkivel
szívesen zenéltem. Az igazi
gyakorlási lehetõség számom-
ra a
való zenélés volt. Turán a
presszóban zenéltünk, táncze-
nét játszottunk. Hetente megta-
nultamnégy-öt új számot.

- Játszottam zene-
karában. A katonaság után a
tagcserék miatt nem fértem be
a zenekarba. Zenéltem

csapatában, Ba-
gon az zenekarban.
Ezekkel a zenekarokkal két-
három évet zenéltem együtt,
majd engem és Samut áthívtak
a Gémesi zenekarba. Itt aztán

Batta Mihállyal (Samu)

Köles Gabi

Fekete
László (Lata)

Öreg Zsóka

- Lassan beindult a gépezet.
Úgy tudom, nagyon sok ze-
nésszelmuzsikáltál együtt.

tényleg beindult a szekér. Lag-
zik, bálok, rendezvények töm-
kelegében csaptam a dobok
közé. Volt olyan sztorim, hogy
Turán a voltunk lag-
ziban szombat reggeltõl vasár-
nap délután kettõig, majd ami-
kor hazaértem, jött Hévízgyörk-
rõl zenészkolléga,
hogy: G Tibi, szüreti bál
van, segíts ki minket! Este már
elment a hangom és csak tá-
togtam. Ez kemény munka
volt. Tizenkét évig mu-
zsikáltunk együtt a csa-
pattal. Nem volt már annyi fel-
kérésünk és bele is fáradtunk.

- 1978-ban megnõsültem és
Bagra kerültem. Innen jártam
le Turára muzsikálni. Amerre
jártam, mindenütt bárátokra
leltem, rengeteg muzsikust
ismertem . Egy idõben
bagi zenészekkel Turára, a Gal-
gagyöngye étterembe
muzsikálni. A rendszerváltás
után egy veres-
egyházi billentyûssel bekerül-
tem egy gödöllõi zenekarba. Itt
csak én voltam turai zenész.
Négyen muzsikáltunk együtt,
késõbb trióban maradtunk
2000-ig. A billentyûssel a mai
napig együtt zenélünk. Széles
skálán mozogtam, mindenfelé
jártam zenélni.

Dusáéknál

Matos Ferenc

Gémesi

Batta Oszkáral,

yere,

, 1990-ig

meg
jártunk

- Mi történt veled a csapat
megszûnése után?

és a rezesbanda vezetõje volt. A
zenei vonal tehát megvolt, a
muzsika az életünk része lett.

- L z követke-
zett volna és az apám is ezt
akarta, de én nem akartam
fúvós hangszeren, trombitán
zenélni. Egy rövid idõre elcsá-
bultam a harmonika irányába,

- A hangszer ott volt a köz-
vetlen közeledben, már csak
meg kellett fújnod...

ogikai szerint e

Elsõ hangszerével

Lagzis zenekarban Turán

Ez az igazi..!



- A turai zenészek közül te
vagy az, aki ma is aktívan
zenél...

- Az édesapád zenész volt, te
is az vagy. Ez a zenei vonal
folytatódik a családodban?

- Igen, így van. Ma is aktívan
zenélek kitûnõ muzsikusokkal,
megbízható emberekkel.

kollégámmal Budapes-
ten, a magányosok klubjában
játszunk. A zenészkollégák ré-
vén egy kitûnõ énekes-billen-
tyûs hölggyel,
ismerkedtem meg, akivel pél-
dául a Margitszigeti Grand
Hotelben vagy a Duna-házban
zenéltünk.

- Én szerettem volna, de sem
a fiam, sem a lányom nem
tanult hangszeres zenét. A ter-
vem az volt, hogy a fiam bil-
lentyûs lesz és együtt zenélünk,
mint apa és fia. Ezek így csak
álmokmaradtak.

Décsi
Attila

Harai Erzsébettel

- Gondolom, a zenei életed-
ben olyan élmények értek,
amelyek kár-
pótoltak...

Szénási József

sok mindenért
- A zene éltet engem. Volt

olyan a közelmúltban, hogy hu-
szonkét év után kerestek meg
Gödöllõrõl, hogy én ze-
néljek a lagziban náluk. Ezek
csodás élmények. Igaz, hogy
amióta elkerültem Turáról, ze-
nészként nem hívtak vissza, de
hát senki sem lehet a
hazájában. Rengeteg zenei él-
ményem volt és van. A mai
napig nem szégyellek tanulni;
énekbõl és dobból állandó vizs-
gabizonyítvánnyal rendelke-
zem.
Ennyi idõ után már a mi-

nõségi muzsikálásra, örömze-
nélésre vágyom. És valahogy
ezek a felkérések már megta-
lálnak engem.

megint

próféta

Budapesten az Aranytíz Mû-
velõdési Központban
címmel kiállítás nyílt turai
alkotók részvételével.

festményeivel,
népi iparmû-

vész pedig ünnepi hagyomány-
õrzõ ruháival jeleskedett ezen a
kiállításon. mû-
vészettörténész (aki öt éve
Sándor Irén tanára Zebegény-

Barátság
Sándor

Irén Sáráné
Blaskovics Judit

Bárdosi József

ben, a Szõnyi István Szabad-
iskolában) címû portréi-
val vállalta, hogy a két alkotóval
közösen állít ki.
A kiállítás megnyitóján szá-

mos turai is résztvett; a mûsor-
ban többek között közremûkö-
dött és

Arcok

Maczkó Mária Gólya
Ágnes.

T. P.





Iskolás sakkozóink nem kis
fába vágták fejszéjüket, ami-
kor beneveztek a 2006-2007. évi
megyei felnõtt sakkcsapat baj-
nokságra. Igaz,

tétlenkedtek, hi-
szen hetente kétszer találkoz-
tak a Tabán úti iskolában,
ahol rendszeresen gyakorol-
hatták a játékot.

a nyári szün-
idõben sem

Már a tanév utolsó hetében
elutaztunk Balatonföldvárra,
ahol csaknem valamennyi sak-
kozónk felkerült az országos lis-
tára az értékszámszerzõ verse-
nyen.A játékengedélyeketmeg-
kaptuk a Magyar Sakkszövet-
ségtõl, így diákjaink bármely
országos sakkrendezvényen
asztalhoz ülhetnek. A Galgavi-
déki Sakkbarátok Sportegyesü-
letének égisze alatt kezdhetik
szereplésüket a felnõtt megyei
csapatbajnokságon, és változat-
lan lelkesedéssel indulnak az
ifjúsági tornákon és a jövõ tava-
szi diákolimpián.
Júliusbanmeghívásos alapon

részt vettünk az úgynevezett
Nosztalgia Kupa versenyen,
Szentmártonkátán. Egy új kez-
deményezés eredményeképp a
most felújított helyi Nosztalgia
Presszó adja a versenyhelyisé-
get, õk biztosítják a díjalapot, s
a Nagykátai SC minden évben
megrendezi ezt a rapidtornát.
A több mint ötven fõs mezõny-
ben két serleget sikerült be-
gyûjtenünk: egyiket az alsó ta-
gozatos, rámenõs játékú

a másikat a középisko-
lás, taktikai beállítottságú

Ezen a versenyen ér-
mes helyezést ért el egyesüle-
tünk legfiatalabb versenyzõje, a
nyolcéves s most
kijött a lépés (és a Buccholz-
ponszámítás) is,
aki a bátor, kezdeményezõ já-
tékstílust képviseli.

Gyõri
Gergõ,

Kuthi
Balázs.

Kánai Ádám,
Som Bencének

Gyerekeink tehát különösebb
�megilletõdöttség" nélkül ülnek
le a felnõtt sakkozókkal, ami jó
jel, hiszen az idei õszi szezon-
ban kétmegyei felnõtt csapattal
is találkozunk. Novemberben a
gödöllõiek ellen kell bizonyíta-
nunk idegenben, decemberben
viszont itthon vesszük fel a
kesztyût a bajnokaspiráns Gödi
SC ellen. Srácaink életük elsõ
olyan játszmáiba �ülhetnek
bele , melyek már az alkotó
sakk kategóriájába tartoznak.
Komoly, esetenként hosszú vál-
tozatokat kell számolni az ösz-
szecsapás mindhárom fázisá-
ban, ez jóval elmélyültebb stra-
tégiát igényel, eltérõen a rapid-
játszmák gyorsabb, tehát felüle-
tesebb tempójától.
Talán érzi a különbséget a

kevésbé avatott olvasó is, hogy
ezeket a partikat már nem
�csak játszani kell: a játszmát
közösen a felek.
Ezért lassú a tempó, két óra
alatt negyvenet kell lépni, s az
esetek többségében a hibák
helyrehozhatatlanok. A megnyi-
tást lassan, körültekintõen kell
játszani, hogy számunkra ked-
velt állás alakuljon ki a közép-
játékra, ahol sokszor nyílik al-
kalom a gyönyörû kombináci-
ókra, a döntõen erõs taktikai
mozzanatokra, melyek eldönt-
hetik a küzdelmet. A végjátékot
pedig inkább a kristálytiszta lo-
gikai vonalvezetés, valamint a
játék korábbi fázisaiban meg-
szerzett elõnyök érvényesítése
jellemzi, s itt kap nagy szerepet
a pontosság és a türelem. Fiatal
sakkozóink sok tapasztalatot
gyûjtöttek a kü-
lönféle ifjúsági rapidversenye-
ken, de az igazi

még nem ismerik. Nem
tesszük hát magasra a mércét
az elsõ évben: célunk a ráké-
szülés az érettebb játékra!
Köszönetet mondok az iskola

dolgozóinak és vezetésének,
akik segítik munkánkat. A tan-
termek használatával válik le-
hetõvé, hogy nyugodt körülmé-
nyek között tudjunk készülni a
versenyekre.

a GVSE elnöke

�

�
alkotják meg

gyorsjátékban
lassú verseny-

tempót

TóthMáté József

inkább azt mondom, ezt a gyõ-
zelmet ajándékba adtuk, hisz a
helyzetek alapján öt-egyre is
nyerhettünk volna. De mivel az
eredmény három-nulla oda,
nincs más lehetõségünk, csak
gratulálni a turaiaknak, hogy
ilyen játékkal is vezetni tudják
a tabellát. Gratulálok a hazaiak-
nak, elsõsorban

, akinek oroszlánrésze volt
a gyõzelemben. Jellemzõ a ri-
vális játékára, hogy a kapusa
volt amezõny legjobbja.�
A három-nullás vereséget

nem kell megmagyarázni. Egy
jobb csapattól kikapni ugyanis
sohasem szégyen.
Egy dologban viszont igaza

van Menczeles úrnak. Valóban
gratulálhatunk Nagy Gábornak,
aki ismét kiválóan védett. De
ugyanígy gratulálhatunk védõ-
inknek is, akik lenullázták az
ESMTK támadóit, gratulálha-
tunk is, aki
jó szokásához híven ismét dup-
lázott, gratulálhatunk vala-
mennyi hazai játékosnak, ma-
gyarán gratulálhatunk a CSA-
PATnak. Annak a CSAPAT-
nak, amelyik azt is elbírta, hogy
20 percig emberhátrányban
futballozott, s nemcsak megtar-
totta, hanem növelte is elõnyét
ebben a periódusban.
A pesterzsébetiek mestere

talán még a mérkõzés hatása
alatt volt, mikor véleményt kel-
lett formálnia, de azért egy NB
I-et is megjárt szakembertõl
objektívabb nyilatkozatot vár az
ember.
Mindenesetre köszönjük,

Menczeles úr! Köszönjük, hogy
mosolyt csalt az arcunkra ezek-
ben a szürke hétköznapokban!

http://gportal.hu/portal/turavsk

Nagy Gábor-
nak

Csépányi Gábornak

Péter Zsolt
Forrás:

Elõzõ számunk megjelenése
óta repülõrajtot vett a Tura
VSK csapata: kétszer hazai
pályán, három alkalommal
pedig idegenben gyõzték le
ellenfeleiket.

Balassagyarmat-TuraVSK
0:3 (0:0)

Tura VSK -Ózd 5:1 (4:0)
Veresegyház - TuraVSK0:4

(0:2)
Mezõkövesd - TuraVSK2:4

(0:1)
TuraVSK - ESMTK3:0 (1:0)

Lapunk nyomdába adásakor
az NB III Mátra-csoportjának
tabellája élén csapatunk áll 22
ponttal (7 gyõzelem, 1 vereség,
1 döntetlen, 31:9-es gólarány),
megelõzve a 20 pontot szerzett
Putnokot és a 17 ponttal a har-
madik helyen álló ESMTK-t.

*

Október 8-án csapatunk nagy-
szerû játékkal, megérdemelt,
3:0-ás gyõzelmet aratott az
ESMTK csapata ellen. A hazai
közönség és a lelkes vendég-
drukkerek izgalmas, jó iramú
összecsapást láthattak.
Nagyszerû délután volt.
Az összképen csupán a ven-

dégek mesterének,
a mérkõzés utáni nyi-

latkozata rontott:
�A három-nullás vereséget

meg kellene magyarázni, de én

Eredmények:

Az ESMTK edzõjének
furcsa nyilatkozata

Menczeles
Ivánnak

Éjjel-nappal hívható
számaink:

Turai Takarék-
szövetkezet

06-20-2644722
06-20-2644705

65900107-13024136
Kérjük, támogassa
Ön is mûködésünket!

Tura Város Önkormányzata, valamint a Bartók Béla Mûvelõdési Ház nevében meg-
köszönjük mindazoknak a segítségét, akik résztvettek és hozzájárultak munkájukkal az V.
Híresvárosi Vigadalom rendezvénysorozat sikeréhez:Mûvelõdési Ház - Iklad, Polgármesteri
Hivatal - Iklad, Hévízgyörki Mûvelõdési Ház, Vigyázó Kör Egyesület Turáért fõzõi, Galga-
menti Horgászegyesület, Star Konyha fõzõi, Szaratov II. Klub fõzõi, I. és II. sz. Napközi-
otthonos Óvoda, Emse Zenekar, Cimbali Band, H & T pékség, Városüzemeltetési Csoport,
Városi Könyvtár - Tura, TuraKözbiztonságáért 2002 Polgárõr Egyesület, Domoszlai Pékség,
Magyar Posta Zrt. Turai Kirendeltsége, Fortuna Büfé, Babi Keleti Édesség, Kovács András
kürtõskalácsos, Turai Takarékszövetkezet. Tombolanyereményeket ajánlottak fel: Kristály
Kuckó,CsillaFotó,HatalyákOptika,Ajándék- ésKreatívKuckó,MarcsiFalatozóésPizzéria,
Piactéri Zöldség-Gyümölcs Bolt, Sára Péter Agrodiszkontja, Számítás- és HÍradástechnikai
Szaküzlet -GyöngyÜzletház,AliLakáskultúra.




